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 07.02.2018 - שיחת קיבוץ וטוקולרפ

01/2018 

 .חברים 21  :נוכחים 

 מרקוס שנהב :  יו"ר  

 : על סדר היום 

 2018תקציב קהילה  .א

את ההחלטה ,שהתקבלה בשנת   יו"ר הקהילה –מרקוס שנהב הסביר  ,בפתח השיחה

,על מנת למצוא מקור לחוסר שנוצר  , בדבר הקיצוצים והורדת חלק מהסבסודים 2017

. 2017בעקבות החלטה על שינויי גביית מס הכנסה וביטוח לאומי וכדי לאזן את תקציב 

יחד עם זאת, לא הושלם המהלך של בדיקת תקציבי הקהילה. כהמשך הוקם צוות 

שהחל את עבודתו ,ומטרתו לבדוק את אורחות החיים והתקציבים  "אורחות חיים"

רן  החיים ולהתאימן לרוח הזמן.  ההמלצות תובאנה בסופו של דבר המיועדים לשמ

 להחלטה בשיחת קיבוץ
 

 הציג את תקציב הקהילה על סעיפיו. יעד ביטנר

ואילו ההוצאות השוטפות של הקהילה הן ₪ אלפי  3,819 מקורות הקהילה הן בסך של

 ₪.אלפי  799בגין הפעילות השוטפת ישנה יתרה של ₪. אלפי  3,020בסך של 

לצרכי השקעות שוטפות של הקהילה. לצורך בצ"מ ₪ אלפי  300כמו כן, הוקצה סכום של 

לאור חוסר הבהירות בעניין חיובי ₪, אלפי  450)בלתי צפוי מראש( הוקצה סכום של 

 חשמל ומים.

 דיון :

 בדיון שהתקיים לאחר ההצגה עלו כמה השגות, בקשות ושאלות :     
 הוסברו החששות לעניין חיובי מים וחשמל. –גובה הבצ"מ  .1
החברים בקשו שתתקבל החלטה על פירוט ההשקעות  –השקעות שוטפות בקהילה  .2

הסביר, שלדעתו שיחת הקיבוץ  מנהל הקהילה –זאבי רוזנר בשיחת קיבוץ.  
והמזכירות תחליט כיצד להשקיע את ההשקעות ₪( אלפי  300מחליטה על מסגרת )

 רסם במסגרת פרוטוקול המזכירות.השוטפות. ההחלטה תפו
 ייבדק  -מה הן "הוצאות גז"  .3
 ייבדק. –הוצאות "קשר כביש"  .4
 מתבקש פירוט של סעיפי הוצאה זו. –"פריפריה וקשיש"  .5
 אינו נכלל בתקציב השוטף של הקהילה.  -"שיוך דירות"  .6
עלתה בקשה ,שהתקציב ילווה בטבלה המראה את מספר  –מספר החברים   .7

 תקציב ובשנתיים שלפני התקציבהחברים בשנת ה
 

בנוסף, הוצע להעביר סכום יותר גבוה מהעסקים לקהילה על מנת להוריד מיסי קהילה. 
הוסבר, שעניין מסוג זה לא נדון על בסיס אישורי תקציב., וצוות "אורחות חיים" יביא 

     המלצות על כלל האפשריות. עלה עניין המבנה הארגוני.

 הוחלט :       
 תנגדים(מחברים הצביעו בעד, אין  11. )2018לאשר את תקציב הקהילה לשנת  .1

 לחברים יועברו הנתונים שהתבקשו. .2

 
 

       

                                                                

 רשם :   זאבי רוזנר                         



 

 

 

 31.01.2018 - מזכירות וטוקולרפ

02/2018 

 , עלווה     מתן לפידותלזרקביץ,  לילי תל אור, אורנה, זאבי רוזנרמרכוס שנהב,   :נוכחים 

 מודעי.               

 .אברהם טולדו, תמיר סלע, רייטר צביה :  סריםח 
  

 : על סדר היום
 

 אישור סדר יום. א.

 10.1.18אישור פרוטוקול :  .ב

 דיווחים. .ג

 תרומה מתקציב הקהילה . .ד

 פרויקט סביבתי חברתי  .ה

 תשלום החבר עבור הטיפול בדיווח למיסוי מקרקעין .ו

 .המלצות וועדת קליטה .ז
 
 

 

 ם :אישור סדר יו  .א
 לישיבה הבאה. "המלצות וועדת קליטה"התקבלה בקשתו של תמיר סלע לדחות את סעיף 

 

   אישור פרוטוקול : .ב

 .10.01.2018אושר פרוטוקול מתאריך       
    

 דיווחים : .ג
 

 השכרות עיסקיות : .1

מ"ר  100 -לאחר התייעצות עם אבי וגלעד הוסכם שההנחות יחולו אך ורק על ה
מ"ר, על  100 –הראשונים של אותו שוכר חבר קיבוץ. היה והחבר שכר יותר מ 

 התוספת ישלם החבר מחיר מלא.
 

  

 : צוות "אורחות חיים" .2
להצטרף לצוות "אורחות  לוינהייםנועה המזכירות מקבלת בברכה את בקשתה של 

 חיים".
 

 הסדרי פרודים/גרושים : .3

    הסדרים נוספים במסגרת שיוך מנחם : "קיבוץ כפר  –שיוך דירות בחוברת                 
 בפרק הדן בהסדרי פרודים / גרושים          22.06.2007", שהתקבלה בתאריך הדירות               
 נכתב כך :               



חברים שבמועד הקובע היו בני זוג ונרשמו כבית אב אחד ברשימה שהוגשה  .1
עדת הפרוגרמות, ואשר נפרדו או התגרשו לאחר המועד הקובע, יהיו זכאים ולו

 אשר יירשם על שמות שניהם יחדיו. ,לשיוך מגרש מבונה אחד בלבד
 

אלמלא הסדרי האיזון יחולו על בני הזוג כעל משפחה, כפי שהיו חלים עליהם  .2

 נפרדו או התגרשו.

 

אך לפני  ,למרות האמור, לגבי חברים שנפרדו ו/או התגרשו לאחר היום הקובע .3
זכות להמשך מגורים  ,תישמר לבן הזוג היוצא מהדירה המשויכת 1.7.2007

 )ההדגשה בקו היא שלי(.  בקיבוץ בתנאים ובהסדרים שיקבעו.

 

על מנת לעמוד בהחלטה שהתקבלה דאז יוקם צוות שיביא את המלצותיו להסדרים שעל   
 פיהם נפעל.  ההסדרים יאושרו בשיחת קיבוץ.

 

 

 

 תרומות מתקציב הקהילה : .ד

מתקציב ₪  15,000 ₪. 30,000זה כמה שנים קיבוץ כפר מנחם נוהג לתרום סכום של מ 
 מתקציב המגזר העסקי.₪  15,000קהילה ועוד 

 תרומה היא עבור :ה   
 מרכז סיוע לנפגעי תקיפה מינית. –"תאיר"  .א
 מלגות לסיורי משלחות לפולין. –"עמותת שותפות יואב"  .ב
 .עמותה להפעלת מתנסי"ם –"בתי נוער נחשונים"  .ג

 יוחלט מידי שנה לקראת אישור  ,"למי וכמה"המזכירות מבקשת ,שנושא התרומות         

 תקציב הקהילה.        

 

 : פרויקט סביבתי חברתי .ה
 הסכום שעומד השנה   מדי כמה שנים משקי הדרום משתתף בפרויקטים בקיבוצים.            
 ₪ 45,000 לרשות קיבוץ כפר מנחם הוא בסך של         

 .מוצע להשתמש בו לחידוש הריהוט בחדר האוכל          
           

 הוחלט :          

 לקבל את ההצעה.   .1
 .באחריות הצוות המלווה את שיפוץ המטבח לקדם את הנושא .2

 
 

 תשלום החבר עבור הטיפול בדיווח למיסוי מקרקעין : .ו

קיבוץ כפר מנחם שכר  ביצוע העסקה. יש לדווח למיסוי מקרקעין על "שיוך"כחלק מתהליך ה
 ,או לאשרר החלטה האומרת ,יש לקבל החלטה. שירותי עורך דין לשם ביצוע הפעולה

 ר.כמו אחרות  יוטלו על החב ,ות אלושעלוי
 

 הוחלט :
 
 יהיו על חשבון החבר והיורשים. הוצאות אלו אשר ניתן ליחסן לכל דירה במפורש, .1

מתבקשת בדיקה כוללת וקבלת החלטה על ההוצאות הנוספות שישנן, הקשורות  .2

  ל"שיוך" וחיובי החברים והיורשים, בגין כל דירה המיועדת ל"שיוך".

 ומנהל הקהילה מתבקשים לטפל בעניין זה.יו"ר הקהילה  .3
 

 
                                                                      רשם :   זאבי רוזנר                                                                                         



 

 7.20102.04 - צוות אורחות חיים וטוקולרפ

8/20101 

איתי , , לילי לזרקביץ, צביה רייטר, יגאל קלייןיעד ביטנר ,זאבי רוזנרוס שנהב, קמר :נוכחים 
 .)אורחת(, וידי שקדהראל

  תמיר סלע, נועה לונהיים.:  חסרים 

  

 : על סדר היום

 אישור פרוטוקול. .א

 המשך דיון.  .ב
 

 תזכורת : 

שיאזנו את תקציב הקהילה לאור מטרתו הייתה למצוא מקורות  2017הצוות שהוקם בשנת 

 השינויים במס הכנסה וביטוח לאומי.

 2006כשמו כן הוא, מטרתו לבדוק את ההחלטות שהתקבלו בשנת  "אורחות חיים",צוות 

עם המעבר לקיבוץ מתחדש. הצעות והמלצות הצוות תובאנה להחלטת שיחת הקיבוץ 

כים של משפחות אל מול לאחר בדיקה מעמיקה על חלוקה אחרת המביאה לידי ביטוי צר

 הכנסות המשפחה. 

    וכמובן, בדיקה של סעיפים, שעם הזמן חשיבותם פחתה או קבלו מענה במסגרת תקציבים            
 .אחרים           

 
 

   אישור פרוטוקול : .א

 24.12.17אושר פרוטוקול מתאריך 
    

 : המשך דיון על תוכנית העבודה .ב
 

יעד בנה שתי טבלאות סימולציה,  24.12.17בהמשך להחלטת הצוות מהישיבה  מתאריך 

אל מול הכנסה נטו של התא המשפחתי וטבלה נוספת של חינוך אחת עבור הוצאות 

 הוצאות בריאות אל מול הכנסה נטו.
 

 דיון :  
 לאור הצגת הטבלאות עלו השאלות כמו :

טו את המופיע בתלוש השכר, או את מהי הכנסה נטו ? האם יש לראות בהכנסה נ .1
 ההכנסה הפנויה לאחר הורדות מיסי קהילה.



 מה הן הוצאות בריאות ? האם ממשיכים באותה החלטה על סבסוד הוצאות בריאות ? .2
 מה הן הוצאות חינוך ?  .3
 מה קורה ואחד מבני הזוג לא מעוניין לעבוד, או עובד במשרה חלקית מתוך רצון ? .4
 חוץ ?איך מתייחסים למקורות  .5

 
   הוחלט :     

 אשר על בסיסה נקבל החלטות בהתאם. יש צורך לקבל החלטה מהי הכנסה פנויה, .א

 לאשרר תקנון בריאות הכולל החלטה על מה מסבסדים ובאיזו רמת סבסוד. .ב

 כנ"ל בנושא חינוך. .ג
 

 הערה : 

עומדים קבלת החלטות בנושאים לעיל יהיו חלק מקבלת החלטות בעניין מיסי קהילה ואינם 

 בפני עצמם.
 

                  

                                                                       רשם :   זאבי רוזנר                                                                                       

 

 

 28.01.2018 – וועדת קליטה וטוקולרפ

8/2011 

 עמליה, דותן, דני. ,זאבי רוזנרמרכוס שנהב,   :נוכחים 

 .יחיעם יוגב, בעז קפלן :  חסרים 

 : על סדר היום 

 אישור פרוטוקול. .א

 דיווחים.ב.

 ה אסינובסקיימד .ג
 

 .פנסיה : קבלה לחברות ללא גרעון אקטוארי .ד

 

 6.12.17מתאריך   : שר פרוטוקולוא .א
    

 דיווחים : .ב

אינן  ",שיוך"דירות קהילה המוגדרות כדירות לשוכרים בדירות קהילה לשיוך :  .1

אלא לקליטה. דיירים בדירות שכאלו צריך שיתחילו בהליך  ,מיועדות להשכרה

הבהרה עם משפחה  בהן מגורים בשכירות.  התקיימה שיחת קליטה, לא תתאפשר

באם רצונה להתחיל בהליך קבלה לחברות  ,אשר טרם החליטה ,הגרה בדירה כזו

יש לציין, שהובהר בשיחה, שהקבלה לחברות אינה מובטחת, ם.  בקיבוץ כפר מנח

 אך המשך מגורים לאחר ה"שיוך" מחייב קבלה לחברות.
 



המלווה את   "פס טיוליםוט"נמסר דיווח על עדכון טופס טיולים לקליטה :  .2

 הנקלטים.

את קיבוץ כפר לטופס דרישה לחתימה על מתן ייפוי כוח לחברה המלווה  פההתווס

, אשר בנוסף בודקת את מצבם הפנסיוני של לעניין הגרעון האקטוארי מנחם

הנקלטים, באמצעות קבלת אינפורמציה מגוף שהקימה המדינה, המרכז את 

   "המסלקה". -המידע על כל אזרח 
 

 

   אסינובסקי : דימה .ג

ומאז לא עזב את הקיבוץ. בקשתו,  "נעלה"הגיע לקיבוץ כפר מנחם במסגרת פרויקט  דימה

לראות בו כבן קיבוץ לעניין  לאור שיחות שהתקיימו בעבר ולא הגיעו לכלל החלטה פורמלית,

קדימות בקליטה, אל מול בקשות להיקלט, ממי שאינם בני קיבוץ.  למען הסר ספק, ההחלטה 

ניתן לראות בו כבן לראות בו כבן קיבוץ מתייחסת אך ורק לעניין קדימות בקליטה, ולא יהיה 

 קיבוץ לכל עניין אחר.
 

 הוחלט :

לקבל את בקשתו של דימה, בכפוף להבהרה, שההחלטה מתייחסת אך ורק לעניין הקדימות 

   בקליטה.

 

 י :פנסיה : קבלה לחברות ללא גרעון אקטואר .ד

אותן עוברת משפחה לפני קליטה, היא בנושא הכלכליות אחת הבדיקות, מכלל הבדיקות 

 תהפנסיונית וליתר דיוק, לכל אחד מבני הזוג נבדקת הצבירה פנסיונית העכשוויהצבירה 

והיכולת לעמוד בדרישות שנקבעו על ידי הקיבוץ לעת יציאתו לפנסיה, כך שהקיבוץ לא יצטרך 

 להשלים לגובה הפנסיה שקבע "רשם האגודות".

ני הזוג ישנו יש צורך להבהיר שהקיבוץ לא יוכל להתקדם בקבלה לחברות, באם לאחד מב

גרעון אקטוארי, על פי קביעת הבדיקה הכלכלית.  למען ההבהרה, כאמור, הבדיקה מתייחסת 

 לכל אחד מבני הזוג בנפרד. 

 

 הוחלט :

לאשרר את ההחלטה בדבר עמידה בדרישות הקיבוץ בעניין הצבירה הפנסיונית ולחדד את       

למבחן הצבירה הפנסיונית. כתוספת העניין האומר, שכל אחד מבני הזוג עומד ברשות עצמו 

 לחידוד זה, הדבר נכון גם לגבי אלה שהתקבלו לחברות זה מכבר.

 

 

 

 

 רשם  :   זאבי רוזנר                                                                                           

 

 

 

  
 
 
 

                                                                            

 

 



                                                                                                             11.2.2018 

 מהנעשה בחברותא

אנחנו ממשיכים עם מפגשינו בימי ששי, )שיקול דעת נוסף פסל את אמצע השבוע(. המפגשים האחרונים היו 
מוצלחים מאד, ואנחנו מזמינים מצטרפים נוספים, לשמוע ולהשמיע. גם אם אתם צעירים  ודרי ההרחבה 

 תתקבלו במאור פנים.

ינו את סיפורה של משפחת ברעם, ואת במפגש חנוכה ארחנו את כוכבת ואמציה, בני הקיבוץ, שפרשו בפנ
הדרך שמצא מיירים להתמודד עם לכתו של גברי, בעזרת יצירת חנוכיות. עוד שמענו במפגש זה את אביטל 

 פטיש, על המוצאות אותו באותה מלחמה עקובה מדם. 

כיר במפגש שלאחריו עשינו הכרות עם נקלטים חדשים בקיבוצנו: דקלה חומסקי ווידי שקד. היה נעים לה
יותר מקרוב, לשמוע שהן רואות כאן את ביתן, וידי העלתה  את הצורך לחשוב מחוץ לקופסה, כדי לאפשר 

 לצעירים להכנס לתפקידים משמעותיים בקיבוץ, והתפתחה שיחה בעקבות זה.

במפגש האחרון שמענו את ד"ר אלעד קרן, המכונה בפינו "דדו", על בעיית הרפואה הציבורית בארץ, ועל 
נו, המבוגרים, לעזור לעצמנו  ולשמור על חיוניות הגוף. דדו היה רהוט, קולח, מקצועי ו...מקסים. יכולת  

נסיעות שבועיות ל"ביג" – מספר הנהנים משירות זה אינו גדול, אף על פי כן החלטנו בינתיים להמשיך. 
י נענתה לבקשתנו איה, שמשכה בחוטים זמן רב, בקשה להתחלף וזו הזדמנות להודות לה על תרומתה. גב

להחליף אותה. אז זכרו יום ג' בשעות הצהרים, הזדמנות לצאת ל"ביג" לקניות ולהתאווררות. וכמובן לא 
 נשכח את נהגינו ה"חברמנים", יישר כוח והמון תודה לכם.

מיכל  בשם צוות "חברותא"                                                                                 

 

 

הוא נציג הקבוץ בוועדת הגינון היישובית ועובד בתיאום ושיתוף פעולה עם אביב כהנא אסא ברק 
)רכז הוועדה(ואליהו ארואס )ראש צוות הגנון של חברת נופים( בין שאר פעולותיו תיאום ופיקוח על 

 עבודת צוות הנוי בקבוץ.

ביקש לעדכן כי בזכותו של אסא הגיע צוות הגינון לפינות וחלקות מוזנחות רבות  אליהו ארואס
 ברחבי הקבוץ.

 הרבה תודה לאסא על פעילותו הברוכה בטיפוח הנוי בשטח המחנה.

 

 

 

 מ"מ גשם. 154בינואר ירדו 

 

 

 

 

 



 

 תשובה לשאלתו של אהרון

ראשית אני מתנצל על כך שתשובתי לא הופיעה בעלון הקודם. אני פשוט איחרתי בכתיבתה 
ועד סגירת הגיליון לדפוס.ולכן לא הגיעה לפני מ  

אני יכול להבין את קו החשיבה ממנו עולה השאלה לגבי נחיצות השערים ביישוב, אבל 
אשיב מנוקדת המבט שרואה את הביטחון  -מאחר ונשאלתי כמייצג את הביטחון ביישוב

 כצורך ואת השערים כאחד ממרכיביו.

 אתחיל בתשובה לגבי מספר הפריצות וכו':

בגלים, באה והולכת. מופיעההפשיעה באזור תמיד   

חלה בשנה האחרונה ירידה משמעותית בפשיעה במספר גם בכפר מנחם ובגזרה כולה 
 פרמטרים.

 בפשיעה החקלאית.

(./ גניבות רכבבעבירות שבל"ר )שימוש ברכב ללא רשות  

לבתים פרטיים.בהתפרצויות לבתי עסק ו  

מחבר בין כל סוגי ה חוטכפרי כמו שלנו קיים צרפתי את כל אלו יחד מאחר שביישוב 
 העבירות שציינתי.

בשנה האחרונה גדל מאוד מספר צוותי המתמי"ד מכפר מנחם היוצאים לסיורים בלילות 
 ויחד עם קובי דורני תורמים תרומה משמעותית מאוד במשימת מניעת הפשיעה.

הן קשר לשערים.ישנן גם עבירות בהן חל גידול בגזרה שלנו אבל אין ל -דרך אגב  

קנאביס.צמחי לדוגמה: גידול   

מאז נאומו של השר ארדן בנוגע להנחות משפטיות שיש לתת לצרכנים בשימוש פרטי החלו 
לנצל את המרחב הכפרי לצרכי גידול בכמויות מסחריות בתקווה)ללא אזרחים 

אשמח להרחיב בנושא בפעם אחרת. הבטחה(שיעזבו אותם לנפשם. לא כך הדבר.  

 .משל את המושג "דאבל" בשפת המשטרה, ממנו סובלים במיוחד במגזר הכפריניקח ל
צים לבית במטרה לגנוב את מפתחות הרכב, אוספים מכל הבא ראירוע בו פו"דאבל" הוא 

שלל והרכב יחד.הליד ויוצאים עם   



בשביל לקחת את  5קומות באשדוד, לא יפרצו לדירה בקומה  10סביר כי בבית דירות בן 
במידה מסוימת הדיירים בבית דירות בעיר מוגנים יותר. הגנב צריך וכך  מהחניההרכב 

כך דלת משוריינת לפני שיכנס -קודם לעבור את דלת האינטרקום בכניסה לבניין ואחר
 לדירה.

!וחלון לגינה דלת עץ ישנה -אצלנו יש גדר ושער כמעטפת ובכניסה לבית   

וכולנו תקווה שהמגמה תימשך. איך זה  המשטרה מתגאה כעת בירידת רף הפשיעה באזור
 קורה? 

קבעה כיעד את צמצום הפשיעה במגזר הכפרי, הציבה לעצמה מטרות כנראה המשטרה 
כדוגמת חוליית גנבי הכספות וחוליות גנבי הצאן והבקר, הפנתה את המשאבים לתפיסתן 

 ואת התוצאות אנחנו מרגישים מיד ושקט בא לאזור.

ה, לאחר שהיינו עדים לכתבות בעיתונים ובחדשות על יותר אולי כך קרה בשנה האחרונ
ויותר מקרים בהם אזרחים יורים להגנה עצמית בשביל להבריח פושעים מביתם, מקבלי 
ההחלטות ראו ושמעו את ה"עד כאן" מצד האזרחים ויתכן שגם גורמים נוספים והחליטו 

 לתת עדיפות ולעצור את התופעה.

ה הזמן המתאים ביותר להעלות שאלות על נחיצות מרכיבי השקט המבורך מורגש וזה כנרא
הביטחון ואם אנחנו צריכים לסגור את השערים, להתמגן ולשלם על כך בהמתנה מול השער 

 המסורבל.

לי אין ספק, כי אם לא יהיו למשטרה הצלחות והפשיעה באזור שלנו תשוב  -במאמר מוסגר
חיים עם פושעים בעסק או  פגשים מסכנייע גם פה למצבים של מותעלה, אנחנו עלולים להג

 בבית פרטי.

: מהתקופה בה היה מפכ"ל מילותיו המהדהדות של יקירנו אסף חפץאזכיר גם את 
אחד במדינה דמוקרטית , היא מתמודדת עם הפשיעה." "המשטרה לא נלחמת בפשיעה

שהיא חלק מתחלואי החברה. עם הפשיעה להתמודדתפקידה של המשטרה מ  

המאבק בפשיעה הוא משימה לאומית שמתחילה בחינוך הדור הצעיר ביותר מהבית, דרך 
הרווחה והתעסוקה. השוליים ההגירה, ושאר מוסדות המדינה ועד למדיניות  מערכת החינוך

של החברה שנוגעים או מתדרדרים לפשיעה, זוכים להתייחסותה של המשטרה וגורמי 
 האכיפה.

:ליישוב עכשיו לגבי הצבת שער בכניסה  

ביום ובלילה: מניעת פשיעה ושמירה על כרב"ש שני נושאים עיקריים מלווים את עבודתי 
קהילתי.-אורח חיים קיבוצי  

אלו שזה לא מעניין אותם אבל כל עוד אני בתפקיד אלו היעדים המרכזיים שאני  יש את
  הצבתי לעצמי וגם פה אפשר לתת דוגמאות:

 במקלט ליד חדר האוכל, ירגיש בטוח ללכת ברגל לביתו "אני רוצה שילד המסיים חוג תופים
זה יעד! ,"הנמצא בחלק הדרומי ביותר בהרחבה  

שלו  רכבשנכנס לאסוף את הילדה שלו מבית הספר, יחזור וימצא את ה שהורה"אני רוצה 
זה יעד! הרכב",ה למרות ששכח את המפתחות בדלת בחני  

ערבות הדדית ואכפתיות בין כל מרכיבי  אחת הדרכים למימוש ולקיום תחושת הביטחון הוא
האוכלוסייה ביישוב: חברים, תושבים, ימימים)כאלו שנמצאים ביישוב רק בשעות היום(. 
כולנו יחד שותפים ויכולים להיות פעילים ביצירת ביטחון. אנחנו מזהים אחד את השני, 



היא הבסיס אומרים שלום ומרגישים בבית, נכון? היכולת להבדיל בין זרים למקומיים 
 לתחושת הביטחון בכפר מנחם.

 עכשיו אני אנסה לחבר את כל זה לשער, אני מקווה שאצליח להסביר את עצמי עד הסוף.

בהגדרה, מי שהקים גדר סביב וקבע שער כניסה, הגדיר בעצמו את השטח שלו, יכול 
זה הבסיס, זאת נקודת הפתיחה. -לשאול זרים מדוע נכנסו לשטח המוגדר  

הזכות לשאול אותו למעשיו. הנה לנו סיבה ראשונה מדוע הגדרנו שטח  כאן נכנסת
בשביל על הרכוש שלנו, הציבורי והפרטי,  באמצעות גדר ושער, בשביל להבדיל ולשמור

להיות מסוגלים אם נרצה בכך לשאול זרים מדוע נכנסו ליישוב וכו'. דרך אגב מי ש"גנב את 
נכנס לשטח המגודר הוא למעשה התפרץ השער", יעני ניצל את תנועת השער הנפתח ו

 פנימה.

יום שבו אני לא שואל אדם זר שאיני מכיר "אל מי באת ואיך אפשר לעזור לך?" כמעט אין 
בעצם הפעולה המנומסת והפשוטה הזאת שמתאפשרת חוקית כאמור בגלל הגדרת שטח 

מכיר אותך, אני היישוב, אני יוצר תסריט אצל שני הצדדים האומר: זיהיתי אותך, אני לא 
:רוצה לדעת לאן פניך. הצד השני אומר לעצמו  

 ראו אותי, יודעים שאני לא מקומי, שאלו אותי ועניתי, הסבירו לי. .1

 אני לא נמצא בשטח הפקר אלא בבית של מישהו, יש כאן עין פקוחה. .2

אם זה לא מתן מענה בסיסי לשני היעדים אותם הזכרתי בשמירה על צביון היישוב אז 
יודע מה כן.אינני   

העבודה השוחקת ביצירת יישוב בטוח שאינו שטח הפקר ביום תורמת רבות ליצירת 
 "שקט" גם בלילה כשרובנו במיטות.

שערים סגורים זה חשוב, זאת זכות שאין להרבה אזרחים במדינה והפגיעה לכן, 
שניות בעת מעבר בשער היא מחיר שהרוב מוכן  30בחופש התנועה שלנו כתושבים ל

מול הרווח. לשלם  

 גידי

 

 לנוי סלע ברכת  דרך צלחה ובהצלחה עם הגיוס לצה"ל.

 

 לאוכמה ונדב וכל המשפחה ברכות חמות 

 בת לנועה ויפתח.כליל עם הולדת הנכדה 

 

 

 

 



נוגע לנו?זה  -אריתריאה ומסודן ממדינת ישראל מגרשת את מבקשי המקלט   

 

התחילה  4.2מאריתריאה ומסודן )בבקרוב תתחיל מדינת ישראל בגירוש מבקשי המקלט 

בעניין, אין לי כל   למרות שיש לי דעה  רשות האוכלוסין וההגירה בחלוקת מכתבי גירוש(.

יכוח הפוליטי בנושא ולשאלות האם מדובר במהגרי עבודה, מבקשי מקלט וכוונה להיכנס לו

  .או פליטים. אני חושב שלא שם נמצאת המהות

עת לשאלות של מוסר של קדושת החיים ושל הזכות לחיים הסוגיה המהותית, לדעתי, נוג

 .חופשיים

די   אין צורך לשוחח עם מבקשי המקלט על מנת להבין מדוע ברחו מאריתריאה ומסודן.

להיכנס לויקיפדיה ולהבין שבמדינות אלו, מי שדעתו לא כדעת המשטר מצוי בסכנה 

לכן מתכוונת לגרשם למדינה אמיתית לחייו. ככל הנראה, גם ממשלת ישראל מכירה בכך ו

מה שלא נאמר הוא, שגם במדינה שלישית זו, לא   שלישית ולא להחזירם לארצות מוצאם.

 .יגיעו אותם הפליטים למנוחה ולנחלה

 .כאן נכנסות לתמונה שאלות המוסר והזכות לחיים חופשיים

החשיבות לא במקרה במקורותינו מודגשת   עם ישראל חווה לכל אורך קיומו את הפליטות.

לשמור על זכויותיהם של הגרים. הפליטות וסכנת החיים ליוו את עם ישראל לאורך דורות 

מדינת כל פליטיה. אלו שבאו מאירופה, ממדינות ערב, מברה"מ  -עד להקמת המדינה

לשעבר ומאתיופיה. לכן החלטת הגירוש היא כל כך מהותית. אני סבור שאסור לנו כחברה 

ם אנושיים, ערכים של מוסר וחיים חופשיים, לתת להחלטה המשתדלת לשמור על ערכי

לעבור על ידינו כאילו אינה נוגעת לנו. התנועה הקיבוצית והשומר הצעיר כבר נקטו עמדה 

יתרה מכך, מספר קיבוצים)סאסא, נען, בית קשת, עין   ברורה וחד משמעית כנגד הגירוש.

ו על התנגדותם לגירוש ועל נכונותם דור, גבעת חיים איחוד, גן שמואל וברעם( כבר הודיע

העקרונית לקליטת פליטים. האם גם על כפר מנחם לעשות כך? לא לי ההחלטה. יחד עם 

זאת, לאור החשיבות המוסרית והאנושית של הנושא, אני סבור שעל כפר מנחם לקיים, 

ליטים בהקדם, דיון בנוגע לעמדת הקיבוץ בסוגייה. דיון שבסופו נחליט האם כקיבוץ אנו מח

לא להתייחס לסוגיית הגירוש או שאנחנו נוקטים עמדה )ואולי אף פעולה( באופן ברור 

 .ופומבי

 

 דותן אבירם.

 

 



 אני רוצה מאוד

 מקבלת את האחר והשונה. -*שנהיה חברה סובלנית

 *שנהיה ראויים לאהבה  אחד של השני.

  -לצאת מהבית הפרטי לבית הקיבוצי -*שיהיה לנו נוח בביתנו הקיבוצי

 ולהרגיש בבית.  

 *שלא נצטרך להתנצל על כך שאנו חיים בקבוץ ושטוב לנו. 

 עם אנשים שבחיים לא היו  -*שלא נצטרך להתחלק במה שיש  לנו

 כאן ושאין להם קשר כלשהו אתנו ואלינו )לא ההרחבה(.  

 אחד הזקוק את המגיע לו  ויותר.*שנצליח לתת לכל 

 *שנראה את החלש ונחזק אותו.

 עם כל אחד בתוכנו. –גם אם לא תמיד אנו מסכימים  –*שנכבד 

 *שעל דברים שאנו  לא מסכימים, או לא מבינים, נקבל תשובות 

 הגיוניות.  

 

 ושיהיה לנו נהדר!!!

 .תלמה                                                                         

 

 

נערך לילדי השכבה של כיתות ד בב"ס האלה "יום יישוב שלי". ביום  2/2/18ביום שישי, 
המיוחד הזה הילדים יצאו לחקור שישה אתרים המהווים אבן דרך להיווסדות הקיבוץ. 

ואילך כמובן. פנינו לילדי הקיבוץ, מייסדי הקיבוץ ואלה -למעשה עד עצם היום הזה
לספר בעצמם על מקומות אלו. אנו, הורי שכבת ד' בבי"ס האלה  -מייד למשימה נרתמו

רוצים להודות לכם על כך שהגעתם בזמנכם הפנוי ותרמתם בכך את חלקכם בהעברת 
המורשת החשובה להמשכיות אצל ילדינו. שורשי המקום נטועים כעת גם בנו. אז אלף 

יזהר שרון, ארנון יוגב, גידי קרון, אריה אריה, -אלפי תודות לכם: יזהר זלינגר, צבילי בן
גרשוביץ ונירה שויאר. ההורים המלווים שליוו את הילדים ושמעו אותכם, כתבו: "היה 

מושקע ומעניין מאוד. מומלץ גם למבוגרים לשמוע את ההיסטוריה של המקום המדהים 
כאלו  הזה מפי אנשים אלו." ואנחנו מוסיפים: משמח ומעודד לדעת שאנשים עם ערכים

 חיים לצידנו. לא מובן מאליו ועל כך כל הערכתינו.

 הורי וילדי שכבת ד' בבי"ס האלה.



 עמודי תאורה חדשים

הוצבו עמודי תאורה חדשים )מיזם ראשון של  –בין השער לסילו  –בכניסה לקבוץ 
 חידוש התשתיות(.

 העמודים הנמוכים מול "הקיטור" מחוברים למערכת הישנה של תאורת החוץ והם
 כבר מאירים.

העמודים הגבוהים יתחילו להאיר, כשיחוברו ללוחות החשמל )שעדיין בתהליך 
 הייצור(.

התאורה תופעל באמצעות שעון אסטרונומי, שיכול להדליק אותה בהתאם לעונות 
 השנה וחילופי האור והחושך.

 

 

 בפרויקט חידוש תשתיות החלה העבודה בגבעה הדרומית.

 

 

 

 

 

זלינגרצילם: אמנון   

 

בתנועה הקיבוצית פתחו בימים האחרונים בקמפיין הקורא לציבור להפסיק עם תופעת 
 "טיולי השטח" בשדות ובכלל שטחי החקלאות.

 נמאסתם! -בפוסט שפרסמו בתנועה הקיבוצית כתבו בין היתר: משחיתים 

 החורף כאן, ואיתו שוב הגיעה התופעה המרגיזה של הישראלי המכוער שחושב שהכל
מותר לו ונכנס עם הג'יפ או הטרקטורון שלו לשדות החיטה שלנו, ובלי בושה הורס 

ומשמיד כל חלקה טובה, משאיר אחריו אדמה חרוכה. את הנזק הזה לנופי הארץ 
ולעבודה הקשה של החקלאים, אנחנו מסרבים לקבל! נתקלתם בנהגים הורסים את 

עזרו לנו להגביר את  למשטרה. שדות החיטה? העירו להם ובמידת הצורך צלמו ודווחו
  המודעות לתופעה המכוערת ולשמור ביחד על שדות החיטה ירוקים". 

 

 



 

 

 נורת הניאון הראשונה.

 שנה שיחת הסבר. 61לפני 

שנה לא היו בארץ נורות פלורסצנטיות שנקראו אז מנורות יום או מנורות ניאון.  61היום לפני 

אור חזק ולבן. בית כיתת רקפת  )הבית האחרון בין בתי  למה יום? כי הן נתנו אור כאילו יום,

הכיתות מעל ברכת השחייה(, כשעברנו אליו בכיתה ב' היה לא רק חדש אלא גם חדיש. אחד 

החידושים היה אור יום. בכיתה בנו לשם כך תיקרה גבוהה, כדי שהילדים לא יפגעו בנורות 

א תחזיק מעמד, במכות כדור או חפץ החדשות. תחתן עבר גשר מחוט מתכת, כדי שאם הנורה ל

מושלך אחר, היא תיפול על הגשר ולא לארץ. מס' הילדים בקיבוץ הלך וגאה, אנו היינו דור "של 

אחרי הגנרטור", שם שהמצאתי עכשיו, אבל כשאנחנו "התבשלנו" לא היה חשמל לקיבוץ אחרי 

שים של הורינו, שלא . זה אומר, שאפילו לרדיו לא הקשיבו ללא חשמל. מתוך הגישו 20.30

הייתה להם תאורה ולא מצאו בידור אחר אלא למצוא עצמם מגששים בלילה. כך אנו נולדנו. 

של הקיבוץ נולד רק חודש וחצי אחרי. בין השכלולים בבית החדיש  100 -משה מילר הילד ה

היה חדר מטאטאים קטן ובו דוד מים חמים חשמלי, שבמים שלו למדנו להתחלק, זאת אומרת 

"להשתמש הרבה שלא יספיק לאחרים". את מנורות הניאון החדשות הביא  שמואל כספי זכר 

צדיק לברכה, בעל עומק מקצועי ומתירנות סביבתית בהכרה )אז חשמלאי בקיבוץ(. הוא נשא 

הרצאה על כללי זהירות. הוא היה אמריקאי והכיר מנורות כאלה משם בשיחה, הוזהרנו שאם 

משם חומר שישרוף אותנו, דברו על כוויות, עיוורון ועד מות. העיקר אין נשבור איזו נורה, יצא 

כדור רגל בכיתה. למרות כל האזהרות, מעולם לא קרה שום דבר. עוד היום. הותקנה פורמייקה 

על השולחנות בחדר האוכל. הפורמייקה  הייתה בצבע כחול ובדוגמה שחוזרת על עצמה. כמו 

הפורמייקה טרם נוסתה בארץ ואנו היינו שפני הניסיון. בכל ציור שמן בעזרת מאריס/ שפכטל. 

 אופן היא הייתה פחות מאיימת מאור היום.

 איתי ישראל                                                                  

 



 משולחן העורכת

קבלתי תגובות בעל פה למאמרו של עמית )ומיכל ס.  מדווחת על חילופי דברים 
ב"חברותא" בנושא(. רוב המגיבים מברכים על העלאת הבעיות )לאו דווקא מסכימים 

 לפתרון(, בעיות שלא התייחסנו אליהן עד כה והן משמעותיות לחיינו כקהילה.

 אני מזמינה חברים )צעירים ומבוגרים( להתייחס לבעיות אותן העלה עמית במאמרו.

לה שצולמו בטלפון סלולרי( ולהאיר אני מזמינה חברים להביא תמונות לעלון )גם כא
 יהודית אפרתי. פינות יפות של חיינו לפינה משהו קטן וטוב.

 

 

 משהו חדש מתחיל

                                                                                     

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

זלינגרנהיים, אורית יצילומים: זהר אלמן, נועה גולדברג לו  

 

 

 

 



 

 

 

 

 

  
  

 רחל פינקוס 12.1.1913-15.2.1976

 אליעזר )לייזר( רומבק 4.6.1914-28.2.1979

 אברהם פיטוכובסקי 10.1.1912-1.2.1986

 אסתר ציקל 25.2.1916-6.2.1992

 חנה ברמן 27.12.1913-17.21992

 פנחס כנעני 15.7.1919-27.2.1994

 זלו אפל 19.4.1912-1.2.1995

 יהודית אלעזרי 28.9.1921-5.2.1996

 אברהם גרינבוים 21.7.1904-6.2.11996

 חונקה )אלחנן( קפלן 1.6.1910-10.2.1996

 אסתר דובר 12.5.1914-1.2.1998

 אסתר פרוינד 6.3.1913-6.2.2002

 לידה אגוזי 17.11.1913-9.2.2002

 ראובק קריסטל 25.11.1911-9.2.2002

 חוה שטרן 13.11.1921-11.2.2002

 ישראל כרמון 18.11.1915-23.2.2005

 לאה דווידוב 28.12.1914-25.2.2007

 משה דומב 20.11.1917-24.2.2009

 אסתר מנדל 7.4.1921-22.2.2011

 יעקב צקיר 30.8.1933-10.21.2015

 רות יערי 9.6.1923-15.2.2017
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המסיכות בתל אביב של היישוב העברי הצעיר, הוציא ברוך אגדתי, יוזם ומפיק נשפי 

לקראת הנשפים חוברות הדרכה למתחפשים שבהן עמד על משמעות ההתלבשות ואף 

1929הציע גדרים לתחפושת המוצלחת. כך בחוברת ההדרכה משנת  : 

״בשינוי הפרצוף שהמסיכה מרשה לנו פעם בשנה ביום שמחת הפורים, סגולה לא רק 

ם כלפי עצמנו... התחפושות יכולות להיות מנושאים שונים, מן העבר, כלפי אחרים אלא ג

מההיסטוריה, תלבושת מלכים ונסיכים, שולטנים ואבירים, יצורי אגדות, עברים 

 ...קדמונים, יוונים, הודים ובני סין

יכולים אנו לחקות גם את חיי ההווה, את הגבירות הזועמות ואת הגברים הנלעגים... 

להיות גם חדשה, לברוא טיפוס חדש, תלבושת גרוטסקית התלבושת יכולה 

ואינידיבדואלית לגמרי... ]ההתלבשות הסאטירית[ צריכה להבליט את היסודות 

השליליים שישנם באמת ורשאית להגזימם, אבל אינה רשאית להעליל חלילה עלילות או 

ה היא לא להעליב את הנושא על ידי זה שמייחסים לו מה שאין בו, כי מטרת הקריקטור

.הזלזול אלא גילוי האמת״  

  

 

 

 

 

 

 פרטים בהמשך ...........

  

אם בא לכם לעלות על הבמה בריקוד, שירה או כל דבר אחר 

 אפשר ליצור קשר עם

 אנה, יפעת או ניקי.


